
HORNSLET SKOLE
SYDDJURS KOMMUNE

STED: Personalerum i
PUC-bygning/stueplan

Skolebestyrelsesmøde

Torsdag 24.11.2022 kl. 18.00 – 21.00

Indbudte:
Forældrerepræsentanter: Allan Markussen, Carina Manley Hansen, Steven Thomsen, Jakob

Bangsgaard Øhlenschlæger, Helena Danielsen, Peter Dalsgaard Busk
Jensen, Thomas Rathcke

Medarb.repræsentanter: Jesper Rugaard, Lene Kjær Andersen
Elevrepræsentanter: Lukas 9.a,
Ledelsesrepræsentanter:
Gæster

Mikael Bugge & Lone Borup
Tina Hedegaard

Afbud: Kalle 8.a

Kl. 18.00
1. Velkommen og siden sidst

Nyt fra elevrådet

Referat:
- Der er grønt lys til en indledende drøftelser med hallen om kost, jf. sidste møde
- Der er en dialog med Distriktsrådet om rekreativ læringsmiljø. Distriksrådet er godt i gang ift. det der
er aftalt med Time to learn. Vi har to medarbejder og ledelse med i idefasen.
- Der er delt reflekser ud og i ugenyt er der opfordret til at huske lys og veste om morgenen.
- Der har været ca. 10 medarbejdere og flere elever der har ramt af corona - vi følger retningslinjerne.
- Der er klippedag fredag den 25.11, skoledagen slutter 12:50 og vi har vikardækning på SFO, da der
er personaleuddannelse på pædagogisk weekend med Imagine If - PBL 25.-26.11.

Fra elevrådet: Fælles elevrådsmøde; der var en god sparring med de andre skoler om bl.a. Mobilfri
Skole og udgangstilladelse. Derudover var viceborgmester omkring og fortælle noget om den politiske
proces. I morgen står elevrådet for udlevering af æbleskiver. Spørgeskema til kantineordning
kvalificeres i elevrådet i morgen, hvorefter det udsendes.

Kl. 18.15

2. Sag:  Klassedeling i 6. klasse
Der er en tradition for at blande klasserne når eleverne kommer i udskolingen.
Hvad er perspektiv på det - Drøftelse i bestyrelsen og oplæg til et servicetjek / evaluering af praksis og
erfaringer hermed

https://hornslet-skole.dk/wp-content/uploads/2022/09/Princip-for-klassedannelse-til-6.-a%CC%8Arga
ng.pdf
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Referat:

Blandt forældrene er der både positive og negative erfaringer. Det kan være vanskeligt med
forældresamarbejdet, der skal startes op på ny. Drøftelse af,  hvordan vi kan lave en kvalitativ
undersøgelse af klasserokaden hos elever, forældre og medarbejdere. I undersøgelse skal man være
opmærksom på at 7. og 8. årgang er årgange, der har været præget af Corona og det dermed kan være
med til at vanskeliggøre en evaluering. Processen omkring klasserokaden blev fremlagt af ledelsen. Vi
fik en drøftelse af fordele og ulemper. Bestyrelsen beslutter at fremskaffe valid data, der kan danne
grundlag for hvordan Hornslet Skole fremadrettet skal forholde sig til klasserokader.

Kl. 18.50

3. Sag: Lejrskole

Info og budget og faktuelle forhold. Hvordan skal lejrskoler prioriteres?

Opsamling på forrige møde.

https://hornslet-skole.dk/wp-content/uploads/2022/09/Princip-lejrskoler.pdf

Referat

Skoleleder gennemgik økonomien ved lejrskoler for bestyrelsen. Herefter drøftelse af prioriteringer i
budgettet ift. værdien af lejrskoler, deres omfang contra andre tiltag. Bestyrelsen vælger at holde fast i
det nuværende niveau. Hvis økonomien forandrer sig betydeligt, så må det til genovervejelse.

Bestyrelsen er stillet en tydeliggørelse af lejrskolernes betydning i det samlede budget i udsigt ifm. den
kommende budgetproces i 2023.

Ift. klassekasser kan forældrene afgøre i den enkelte klasse, hvad de vil bidrage med til lejrskoler. Der
opfordres til at forældrene laver arrangementer, der kan bidrage til klassekassens bidrag til lejrskoler.

Der var forslag om at opfordre nydannede kontaktforældregrupper til tidligt at formulere klassens
regler for fx fælles hæftelse, udbetaling ved skoleskifte etc. Skolen kan evt. formulere en tjekliste med
punkter, der kan tages stilling til.

Kl. 19.30 Spisning af let aftensmåltid

Kl. 19.55
4. Sag: Info om byggeri
Hvor er vi i processen
Vise byggetegninger

Referat:

Kort gennemgang af,  hvor vi er i processen. Der kommer et oplæg fra arkitekterne Kjær og Richter til
bestyrelsen i starten af året.
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Kl. 20.10
5.  Sag: Opfølgning fra dialogmøde
Er der noget der skal drøftes i bestyrelsen og / eller tages med på bestyrelsesdagen

Referat:

Det fungerede godt, at bestyrelserne var blandet i grupper med politikker og forvaltning, hvor man gik
i dialog omkring inklusion. Der blev talt ind i en kvalitetssamtale omkring ideer til, hvordan vi bedst
løfter i fællesskab i Syddjurs kommune. Lidt forskellig oplevelse af gruppedrøftelserne, så det vil være
en fordel i at få fordelt politikker, forvaltning og forældre jævnt ved bordene. Ellers stor ros til form og
indhold.

Kl. 20.20

6. Sag:  Bestyrelsen og Bestyrelsesdagen
- Tilbagemelding på bestyrelsessammensætningen
- Hvornår holder vi dagen, hvad indeholder dagen, hvem skal med med?

Referat:

Det bliver den 20. januar vi tager afsted på bestyrelsesseminar. Det bliver fra 16:00 fredag til lørdag
12:00. Skolen finder et sted.

Indhold: Bestyrelsens mærkesager og hvordan vi gerne vil samarbejde evt.med proceskonsulent. FU
laver oplæg og kontakter Tine, forældre og tidligere bestyrelsesmedlem, der evt.kan styre processen.
Suppleanter kan ikke deltage i møder fremadrettet, men kan godt deltage i seminaret. Bestyrelsen kan
også beslutte at have åbne punkter på dagsordenen, som suppleanter kan deltage i. Dette er
lovgivningsmæssigt bestemt og skoleleder har fået dette bekræftet af skolechefen. 2 suppleanter
tilkendegiver på mødet, at det kan få den konsekvens, at de ønsker at trække sig. FU informerer øvrige
suppleanter om dette.

Kl. 20.30
7. Sag: Dialog med kontaktforældre
Der skal findes et udvalg bestående af 2-3 repræsentanter, som tager teten på dialogmødet med
kontaktforældrene. Mødet er i januar.

Referat:
Mødet er 24. januar, hvor halvdelen af mødet er bestyrelsesmøde. Carina, Steven og Helena danner
udvalg, der sammen med skoleleder laver indhold, form og dagsorden.

Kl. 20.50
8. Sag: Nyt fra hverdagen
Input fra bestyrelsen
Svartider på Aula fra forældre til ledelse. Proceduren er to hverdage.
Opmærksomhed på, om der er skruet ned for ventilationen for at spare på strømmen og betydning for
indeklimaet. Skoleleder bringer det videre.
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Kl. 20.55
9. Sag: Eventuelt og meddelelser

Referat:
Bestyrelsesmødet den 12. december udgår og afløses af Bestyrelsesdagen

Hornslet, 22- Mødet hævet kl.: 21:13
Med venlig hilsen Referent: LBO
Mikael Bugge Næste mødedato: 22- 01-24
Skoleleder Frist for pkt. til dagsorden 13 dage før
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